

UNIVERSITE PROTESTANTE
D'AFRIQUE CENTRALE
(UPAC)

Foi - Science - Témoignage



PROTESTANT UNIVERSITY
OF CENTRAL AFRICA
(PUCA)

Faith - Science - Witness

INSTITUT UNIVERSITAIRE PROTESTANT DE YAOUNDE
PROTESTANT UNIVERSITY INSTITUTE OF YAOUNDE
Faculté des Technologies de l'Information et de la Communication (FTIC)
Faculty of Information and Communication Technology (FICT)

B.P. 4011 Yaoundé – Rue 1.161 Djoungolo – Yaoundé 1^{er} / Cameroun

Tél. : (+237) 243 64 62 42 / 690 55 55 33

Site web : www.upac.cm

E-mail : decanat.ftic@upac.cm / secretariat.general@upac.cm / rectorat@upac.cm

CONSTITUTION DE DOSSIER D'ADMISSION EN 2^e ET 3^e ANNEE 2026/2027 CYCLE LICENCE

- 1) Fiche d'inscription à retirer au niveau du service des Concours et Admissions (Direction de la Communication et des Relations Publiques) ou à télécharger sur le site web : www.upac.cm
- 2) Une demande d'admission manuscrite adressée au Doyen de la Faculté ;
- 3) Un Curriculum vitae détaillé ;
- 4) Un certificat médical (*datant moins de trois mois*) ;
- 5) Quatre photos 4x4 ;
- 6) Une photocopie certifiée de l'Acte de naissance (*datant moins de trois mois*) ;
- 7) Des photocopies certifiées conformes du Probatoire ou du GCE/OL et du Relevé de notes ;
- 8) Une photocopie certifiée du Baccalauréat ou du GCE/AL ;
- 9) Des photocopies certifiées des relevés de note de Licence 1 (pour le niveau 2) ;
- 10) Une photocopie certifiée du DSEP ou DUT et photocopies certifiées des relevés de note de Licence 1 et 2 pour les dossiers d'admission en Licence 3 ;
- 11) Frais de concours ou d'étude du dossier : 25.000 F payable sur le compte de la Faculté.

Frais de scolarité : frais d'inscription : 100.000 FCFA et la scolarité à 650.000 FCFA/an.

NUMERO DU COMPTE BANCAIRE : 05212-12003000041-09

TITULAIRE DU COMPTE : UNIVERSITE PROTESTANTE D'AFRIQUE CENTRALE – FTIC

BANQUE : UBA

NB : L'original du reçu de banque doit être déposé au **Secrétariat du Doyen** de la Faculté.

Une photocopie en couleur du dossier complet pour le Service de la scolarité.

Chaque pièce du dossier doit être numérisée en format JPG, de manière claire et lisible, sans surcharge ni élément superflu, et conservée en vue de l'enrôlement en ligne en cas d'admission définitive.

ENVIRONNEMENT DE FORMATION

- ✓ 1 Laboratoire Informatique ; 1 Laboratoire d'Electronique ;
- ✓ 1 Bibliothèque spécialisée ; 2 Serveurs ;
- ✓ 1 Salle Multimédia ; 1 connexion internet avec des nombreux points WIFI ;
- ✓ Projet à très court terme : Mise en place de la Formation à Distance et des MOOCs...

Autorisation d'ouverture par Arrêté n°07/0139/MINESUP du 21 septembre 2007

Authorized by Decision N°07/01/39/MINHED of September 21, 2007

Arrêté d'agrément N°20-00429/MINESUP du 01 juin 2020

UNIVERSITE PROTESTANTE
D'AFRIQUE CENTRALE
(UPAC)

Foi - Science - Témoignage



PROTESTANT UNIVERSITY
OF CENTRAL AFRICA
(PUCA)

Faith - Science - Witness

INSTITUT UNIVERSITAIRE PROTESTANT DE YAOUNDE
PROTESTANT UNIVERSITY INSTITUTE OF YAOUNDE
Faculté des Technologies de l'Information et de la Communication (FTIC)
Faculty of Information and Communication Technology (FICT)
B.P. 4011 Yaoundé – Rue 1.161 Djoungolo – Yaoundé 1^{er} / Cameroun
Tél. : (+237) 243 64 62 42 / 690 55 55 33 Site web : www.upac.cm
E-mail : decanat.ftic@upac.cm / secretariat.general@upac.cm / rectorat@upac.cm

APPLICATION FILE REQUIREMENTS FOR ADMISSION INTO THE SECOND AND THIRD YEARS (2026/2027 ACADEMIC YEAR)

BACHELOR'S DEGREE PROGRAMME

1. A completed application form obtainable from the Admissions and Entrance Examinations Office (Directorate of Communication and Public Relations) or downloadable from the website: www.upac.cm;
2. A handwritten application letter addressed to the Dean of the Faculty;
3. A detailed Curriculum Vitae (CV);
4. A medical certificate issued within the last three (3) months;
5. Four (4) passport-size photographs (4 × 4 cm);
6. A certified true copy of the Birth Certificate issued within the last three (3) months;
7. Certified true copies of the Probatoire Certificate or GCE Ordinary Level (GCE O/L) Certificate and the corresponding Statement of Results;
8. A certified true copy of the Baccalauréat Certificate or GCE Advanced Level (GCE A/L) Certificate;
9. Certified true copies of the Level One (Year One) Bachelor's Degree transcripts for applicants seeking admission into the Second Year (Level Two);
10. For applicants seeking admission into the Third Year (Level Three):
 - A certified true copy of the DSEP or Higher National Diploma (HND/DUT);
 - Certified true copies of the Level One and Level Two Bachelor's Degree transcripts;
11. Entrance examination or application processing fee: **25,000 FCFA**, payable into the Faculty's bank account.

Tuition Fees: Registration Fee: **100,000 FCFA**

Annual Tuition Fee: **650,000 FCFA**

Bank Account Details (UBA)

- Account Number: **05212-12003000041-09**
- Account Name: **Université Protestante d'Afrique Centrale – FTIC**

Important Notes

- The original bank payment receipt must be submitted to the Dean's Secretariat.
- One coloured photocopy of the complete application file must be submitted to the Academic Affairs Office.
- Each document in the application file must be scanned in JPG format, clearly and legibly, without unnecessary markings or superfluous elements, and retained for online registration purposes in the event of final admission.

Learning Environment: 1 Computer Laboratory; 1 Electronics Laboratory; 1 Specialized Library; 2 Servers; 1 Multimedia Room; Internet connectivity with multiple Wi-Fi access points; Short-term project: Implementation of Distance Learning Programmes and MOOCs (Massive Open Online Courses).

Autorisation d'ouverture par Arrêté n°07/0139/MINESUP du 21 septembre 2007

Authorized by Decision N°07/01/39/MINHED of September 21, 2007

Arrêté d'agrément N°20-00429/MINESUP du 01 juin 2020